
 

 

For nylig blev vi nærmest overfaldet af en nabo, som med en medbragt landinspektør forlangte 81 m2 af vor 

grund overført til naboen med baggrund i hævd. Det er sikkert lovmedholdeligt at agere således, men 

særdeles ubehageligt at blive beordret til at afstå grundstykket.  

Jeg vil derfor foreslå, at denne lov revideres, så at der dels skal kompenseres for udleveret, hævdvunden 

ejendom, enten i tilsvarende antal kvadratmeter eller i pengeværdi i forhold til pågældende egns 

grundværdi, og dels bør der være en ankemulighed og uvildig vurdering af forretningen, inden den sættes i 

værk. 

Det er mit indtryk, at loven om hævd er meget gammel, og jeg kan næppe forestille mig, at vi er de eneste, 

som føler os gået for nær i spørgsmålet. 

Med venlig hilsen Søren Mulvad, Varming Vesterby 9, Ribe. Tlf. 5173 7478 
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